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ماه مصنوعی دبی چیست؟

رئیس جامعه هتلداران ایران اعلام کرد:

احتمال افزایش ۱۰ تا ۴۰ درصدی نرخ هتل ها

کشف جدید درباره اهرام مصر و رود نیل
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گروه گردشــگری- با حضور 
وحیــد رحمتــی مدیــر مجموعه 
فرهنگی تاریخی سعدآباد و علیرضا 
زالی رئیس دانشــگاه علوم پزشکی 
و خدمات بهداشــتی درمانی شهید 
بهشــتی، تفاهم نامه ای با محوریت 
»گردشگری سلامت« به امضا رسید.
رحمتی در این مراسم، پیرامون 
جایگاه مجموعــه فرهنگی  تاریخی 
ســعدآباد به عنوان نگین گردشگری 
تهران گفت: روزانــه قریب ۲ هزار 
نفــر و تعطیلات آخر هفته تا ۵ هزار 

نفر بازدیدکننده داریم. 
این موضوع جدای از تعطیلات 
مناســبتی همچون نوروز است. در 
طرح نوروز امســال رکــورد بازدید 
را بــا بیش از نیــم میلیون نفر بازدید 
ثبت کردیم و میزبان طیف وسیعی از 
گردشگران داخلی و توریست های 

خارجی بودیم.
مدیر مجموعه ســعدآباد ادامه 
داد: بــا این اســتقبال بی نظیر و ادامه  
روند آن در چند ماهه گذشته، به دنبال 
این بودیم که در راستای گردشگری 
ســلامت، اتفاق مهمی صورت گیرد 
و قطعا، دانشگاه شهید بهشتی بهترین 
انتخاب ما بــرای همکاری در انجام 

این مهم است . 
در مجموعــه فرهنگی تاریخی 
ســعدآباد آمادگی کامل داریم همه 
ظرفیت های گردشــگری و فرهنگی 

و فضاهــای موجــود را در اختیار 
دانشــگاه بگذاریــم و بــرای هفته 
سلامت و سایر مناسبت های تقویمی 
مرتبط با گردشــگری و ســلامت، 
 برنامه ریزی و اتفاقات مهمی را رقم 

بزنیم. 
او افــزود: همچنیــن انجــام 
چک آپ های دوره ای پرسنل، ارجاع 
و انجام امــورات درمانی پرســنل 
مجموعه در بیمارســتان ها و مراکز 
درمانــی زیرمجموعه  ی دانشــگاه، 
دوره هــای آموزشــی مرتبط برای 
مدیران، پرسنل و راهنمایان موزه ها 
را می توان از طریق دانشــگاه علوم 
پزشکی شــهید بهشتی پیگیری کرد 

و تحقق بخشید.
رحمتــی در بخــش دیگری از 
سخنانش با اشاره به مقوله ضرورت 
جهاد تببیــن و اهمیت آن در حوزه 
میراث فرهنگی و گردشگری اظهار 
داشــت: گردشــگری باید به محور 
توسعه پایدار بدل شود. این را ممکن 
است در گفت وگوهای دوره ای قبل 
هم به کرات عنوان کرده باشــند اما 

هنوز محقق نشده است. 
حــوزه  و  میراث فرهنگــی 
گردشگری باید با ابزارهای مختلف 
رســانه ای و تبلیغاتی، معضلاتش را 
تبیین کند و همه به کمک آن بیایند تا 
این مشکلات مرتفع شود؛ این همان 
کاری اســت که شــخص مهندس 

ضرغامــی در ســفرهای اســتانی، 
بازدیدهای متنوع و گســترده انجام 
می دهد و تقریباً تمام مشکلات حوزه 

را شخصاً تبیین، رسانه ای و پیگیری 
می کنــد و ایــن اقدام حســنه باید 
توســط هر مدیر دغدغه مند، رسانه   

حرفه ای و مســئولان عالی کشــور، 
 در بالاترین ســطح، جاری و ساری 

شود.

مدیر مجموعه فرهنگی تاریخی 
ســعدآباد ادامه داد: خوشــبختانه، 
رســانه های حوزه میراث فرهنگی و 
گردشــگری؛ بالاترین شاخص های 
حرفــه ای، مســئولانه و تأثیرگذار 
را دارا هســتند. او خاطرنشان کرد: 
بطور حتم دانشــگاه علوم پزشــکی 
شهید بهشــتی می تواند به نوبه  خود 
در اعتــلای ســطح تعاملات حوزه 
گردشــگری و سلامت، در بالاترین 
سطح شاخص های تخصصی کمک 

کند. 
مدیر مجموعه سعدآباد در پایان 
سخنانش پیرامون تفاهم نامه مذکور 
گفت: قرار اســت فضایــی را ایجاد 
کنیم و دستاوردهای پزشکی کشور 
را به نمایش بگذاریم تا هر گردشگر 
و بازدیدکننده در مســیر بازدید خود 
بتواند موفقیت ها و پیشــرفت های 
پزشکی کشور آشــنا شود و حتی تا 
میزان مشخصی از این حوزه بهره مند 

شود.
زالــی نیز در ادامه این مراســم 
گفت: به دلیل شــتاب صنعتی شدن 
شــهر تهران؛ یــک غفلت عمومی و 

اجتماعی درباره فضاهای فرهنگی و 
موزه های شهر شکل گرفته است  و از 
آنجاییکه مجموعه فرهنگی تاریخی 
ســعدآباد یــک مجموعــه مهم در 
گردشــگری پایتخــت به شــمار 
مــی رود و ضمــن اینکه بیشــترین 
میزان جــذب گردشــگر داخلی و 
خارجــی را در تهــران داراســت، 
 امروز یک کانون فرهنگی محسوب 

می شود.
زالــی تصریح کــرد: باید یک 
نگاه توسعه گرایانه برای بسط فضای 
گردشــگری در کشور داشته باشد و 
در این راســتا؛ باید فرصت حضور  
ضرغامــی در رأس وزارتخانه؛ برای 
انجام این مهم در سراســر کشور را 

هم غنیمت بدانیم.
رئیس دانشــگاه علوم پزشکی 
شهید بهشتی اظهار کرد: می خواهیم 
یک هاب پزشکی با اتکا بر وضعیت 
بی نظیــر مجموعه ســعدآباد، برای 
معرفــی طب ایرانــی و عرصه های 
فناورانه کشور داشته باشیم. همچنین 
حوزه گردشگری سلامت را معرفی 

کنیم.

زالــی توضیــح داد: فضــای 
درنظرگرفتــه شــده بایــد ۳ بخش 
داشته باشــد.در بخش نخست طب 
ایرانــی را معرفی کنیــم، در بخش 
دوم شــرکت های دانش بنیان بتوانند 
محصــولات و توانایی هــای خود 
را عرضــه کننــد و در بخش ســوم 
رؤسای بیمارستان ها و مراکز درمانی 
تخصصــی و فوق تخصصی تحت 
پوشــش و نظارت یک فایل جذاب 
برای معرفی مزایای هر بیمارستان و 
مرکــز تهیه کنند تا به بازدیدکنندگان 
و گردشگران داخلی و خارجی ارائه 
شود. امیدوارم بتوانیم از این فرصت 
استفاده کنیم و با امضای تفاهم نامه به 

آن دست پیدا کنیم.
در پایان با حضور وحید رحمتی 
مدیــر مجموعــه فرهنگی تاریخی 
ســعدآباد، دکتر علیرضا زالی رئیس 
دانشــگاه علوم پزشــکی شــهید 
بهشــتی معاونان دانشگاه و رؤسای 
بیمارستان های دانشگاه و تنی چند از 
اساتید حوزه ارتباطات و گردشگری 
ســلامت، تفاهم نامــه ی دوجانبه به 

امضا رسید.

گروه گردشگری-  یک معمار 
کانادایــی در صدد ســاخت یک ماه 
مصنوعی با ســرمایه ۵ میلیارد دلاری 
در شــهر دبــی به عنــوان یک مکان 

گردشگری لوکس و جذاب است.
با پول کافــی تقریبا می توان هر 
کاری را انجام داد. این شرایطی است 
کــه دبی دارد و اماراتی ها با ســرمایه 
زیــاد، پروژه هــای هیجان انگیزی را 
اجرا می کنند. اکنون یک پروژه جذاب 
دیگر به این لیست اضافه شده و قرار 
است رویای قدم زدن روی جایی شبیه 
به ماه یا رزرو یک اتاق لوکس در آنجا 

برای گردشگران به واقعیت بپیوندد.
یک شــرکت معماری کانادایی 
 Moon World Resorts به نــام
اعــلام کرد کــه قصــد دارد یک ماه 
مصنوعی را با سرمایه ۵ میلیارد دلاری 
در دبی بسازد که این سازه در واقع یک 
استراحتگاه لوکس و جذاب است. این 
پروژه برای کمک به بازدیدکنندگانی 
اســت که ارتباطی با جف بزوس یا 
ایلان ماســک ندارند یا آنقدر سرمایه 
ندارند که بتوانند گردشگری فضایی 

را تجربه کنند.
ماه مصنوعی دبی چگونه 

خواهد بود؟
منطقــه اطــراف ســطح این 
استراحتگاه به شکل ماه مصنوعی که 
کلونی ماه نامیده می شود، به گونه ای 
طراحی شده که احساس قرار گرفتن 

در سطح ماه را برمی انگیزد. 
علاوه بر ایــن، بازدیدکنندگان 
می تواننــد بــرای رزرو یکی از ۳۰۰ 
اتــاق خصوصی معروف به ویلاهای 
آســمان، اقدام کنند کــه این اتاق ها 
در روبنای دیسکی شــکل ساختمان 
اصلــی قــرار خواهنــد گرفــت. 
البتــه امــکان خریدن یکــی از این 
 ویلاهــا نیز برای ثروتمندان میســر 

خواهد بود.
ســاندرا جی متیوز و مایکل آر 
هندرســون،  بنیان گذاران این شرکت 
معمــاری کانادایــی و طراحان این 
پروژه در یک بیانیه مطبوعاتی گفتند 
ماه مصنوعی دبی به طور قابل توجهی، 
همه جنبه های اقتصاد امارات از جمله 
گردشــگری، حمل و نقــل، املاک 
تجاری و مســکونی، زیرساخت ها، 
خدمــات مالی، فضایی و هوانوردی، 
انرژی، کشــاورزی، فنــاوری و البته 

آموزش را تحت تاثیر قرار می دهد.

ایــن یکــی از بزرگتریــن و 
پروژه های گردشــگری  موفق ترین 
مدرن در منطقه MENA یا خاورمیانه 
و شــمال آفریقا خواهد بود که باعث 
می شود بازدیدهای سالانه گردشگری 
از دبــی به دو برابر افزایش پیدا کند و 
سالانه ۱۰ میلیون گردشگر را جذب 
کند. مهمانان این ســازه جذاب و زیبا 
می توانند از امکانات تفریحی، سالن 
عمومی، مرکــز آب گرم و حتی یک 
شــاتل ماه داخلی که آنها را به اطراف 

سازه می برد، استفاده کنند. 
برای  برنامه هایــی  همچنیــن 
این مــاه مصنوعی وجــود دارد که 
به عنوان مرکزی بــرای آژانس های 
فضایی و فضانوردان در برنامه ریزی 
ماموریت های آینده خود در فضا عمل 

کند.
کل مراحــل ســاخت این ماه 
مصنوعی در دبی قرار اســت در طول 
دو تا چهار ســال انجام شــود. پس 
از تکمیل، این ســازه بیــش از ۲۲۴ 
متــر ارتفاع خواهد داشــت و انتظار 
می رود کــه به راحتــی حداقل ۲.۵ 
 میلیــون بازدیدکننده را در خود جای 

دهد.

گروه گردشگری-  رئیس جامعه 
هتلداران ایــران از تمایــل هتلداران 
برای افزایــش ۱۰ تا ۴۰ درصدی نرخ 
هتل هــا در مهرماه خبر داد و گفت: این 
افزایش نرخ منوط به توافق با معاونت 

گردشگری خواهد بود. 
جمشید حمزه زاده )رئیس جامعه 
هتلــداران ایران( با اشــاره به آنکه این 
روزهــا در هفته های پایانی تابســتان، 
همچنان هتل ها و مراکز اقامتی مازندران 
مملو از مسافر هســتند، گفت: نه تنها 
اواخــر هفته بلکه در طــول هفته نیز 
ضریب اشغال هتل های استان مازندران 
بالاســت و تقریبــا در تمام طول هفته 

مسافر دارند.
او ادامــه داد: این روزها در دوران 

پسا کرونا شاهد بهبود روند گردشگری 
هستیم و ضریب اشغال هتل ها خوب 
است. البته با توجه به آنکه به مهر نزدیک 
می شــویم، باید بر ســر افزایش نرخ با 

معاونت گردشگری به توافق برسیم.
به گفته حمزه زاده، جامعه هتلداران 
در نظر دارد که پیشنهاد افزایش ۱۰ تا ۴۰ 
درصدی نرخ هتل ها را برای مهرماه به 
معاونت گردشــگری پیشنهاد دهد. در 
این میان میزان نرخی که افزایش خواهد 
یافت بعد از توافق اعلام می شــود. این 
افزایش نرخ حق مسلم هتلداران است. 
البته برخی از استان ها این افزایش نرخ 
را اعمال نمی کنند و هر هتل و اســتان 
و شهرستان بر اساس وضعیت موجود 
خود این افزایش را اعمال می کند. در هر 

حال این افزایش نرخ متغیر خواهد بود.
او درخصــوص تاثیری که اعمال 
افزایش نرخ که چند ماه گذشــته شاهد 
بودیم بر میزان مسافران هتل ها داشت، 
گفت: خوشبختانه تعداد مسافران هتل ها 
در حــال افزایش اســت. این درحالی 
است که افزایش گذشته با وجود تورم 
موجود، حتا نتوانســته حاشــیه سود 
هتلداران را افزایش دهد و می توان گفت 
اسفند سال گذشته، حاشیه سود هتل ها 
از آنچه امروز شاهد هستیم، بیشتر بود. 
به طور مثال اگر درآمد یک هتل پارسال 
۱۰ میلیارد تومان بود و امســال هم ۱۰ 
میلیارد تومان باشد، حاشیه سود آن در 
سال گذشته بیشتر از امسال بود. هزینه ها 
به اندازه ای بالا رفته اســت که افزایش 

نرخ ها نمی تواند پاســخگوی درآمد و 
حاشیه سود هتل ها باشد.

حمزه زاده خاطرنشان کرد: تورم 
سبب شــده حتا افزایش ۳۰ درصدی 
نرخ هتل ها نتواند تورم موجود در جامعه 
را پوشش دهد. البته این افزایش نرخ ها 

سبب کاهش تعداد مسافران نشد.
رئیس جامعه هتلداران ایران یادآور 
شــد: درحال حاضر علاوه بر هتل های 
اســتان های شمال کشــور، هتل های 
استان های غربی بخصوص تبریز مملو 
از مســافر هستند و حتا برای تعطیلات 
پایان شــهریور و هفته های اول مهر نیز 
رزرو شــده اند. هتل های اســتان های 
خراســان رضوی نیز مملو از مســافر 

هستند و ضریب اشغال بالایی دارند.

گروه گردشــگری- تحقیقات 
جدید نشان می دهند رود »نیل«   نقش 
مهمی در ســاخت اهرام عظیم الجثه 

مصر داشته است.
گروهی از محققان به سرپرستی 
»حیدر شیشــا«، جغرافی دان دانشگاه 
»اکس  مارســی« واقع در فرانســه از 
شواهد دیرینه شناسی استفاده کرده اند 
تا متوجه شوند رود »نیل« حدود هشت 
هزار ســال پیش در چه وضعیتی بوده 

است.
بر اســاس گزارشــی که منتشر 

شــده است،   شــواهد دیرینه شناسی 
نشان می دهد سازندگان اهرام مصر از 
شاخه ای از رود نیل که در حال حاضر 
خشکیده اســت برای انتقال مصالح 

ساخت و ساز استفاده می کردند.
یافته های محققان همچنین نشان 
می دهد،   ســطح بالای آب در حدود 
چهار هزار و پانصد ســال پیش، روند 
ســاخت مجموعه هرم های »جیزه« را 

تسهیل کرده است.
هرم عظیم جیزه حدود ۱۳۸ متر 
ارتفاع دارد و به دستور فرعون »خوفو« 

در قرن بیست وششــم پیش از میلاد 
ســاخته شد. این هرم که از ۲.۳ میلیون 
تکه سنگ به وزن کلی ۵.۷۵ میلیون تن 
ســاخته شده است، بزرگترین هرم در 
بین اهرام »جیزه« محســوب می شود. 
دو هرم دیگر توســط پسر این فرعون 

و نوه اش ساخته شده اند.
این اهرام کــه در فلات »جیزه« 
ســاخته  شــده اند، با چندیــن معبد، 
گورســتان و منطقۀ کارگران محصور 
شــده اند. اهرام جیزه قدیمی ترین آثار 
در بین عجایب هفتگانه جهان باستان 
به شــمار می آیند. محققان از مدت ها 
پیــش این فرضیه را مطرح کرده اند که 
مصریان باستان از بخش های مختلف 
رود »نیــل« )که در حال حاضر وجود 
ندارند( برای جابه جا کردن چندین تن 
سنگ آهکی و گرانیتی تشکیل دهنده 
ایــن اهــرام عظیم الجثه، اســتفاده 
کرده اند. درحــال حاضر آب راه های 
 رود نیل از اهــرام جیزه فاصله زیادی 
دارند. به عبارتی دیگر، این فرضیه ادعا 

می کند مهندسان مصر باستان یک کانال 
کوچک از سمت اهرام جیزه به سمت 
شــاخه »خوفو« رود نیــل ایجاد کرده 
بودنــد، در نتیجه جریان آب همچون 
بالابر هیدرولیکی عمل می کرد و از این 
طریق، قطعه سنگ های بزرگ به محل 

ساخت اهرام منتقل می شد.
تا چنــدی پیش، دانشــمندان 
از جزئیــات ایــن فراینــد اطلاعات 
دقیقی نداشــتند. با این حال، اخیرا تیم 
تحقیقاتــی از مجموعه ای از روش ها 
برای بازســازی دشت  سیلابی »نیل« 
اســتفاده کردند و دریافتند مهندسان 
مصر باســتان می توانستند از شاخه ای 
از رود »نیــل« بــرای جابه جایــی 
 قطعــه ســنگ ها اســتفاده کــرده 
باشــند. محققان ابتدا ســطح آب در 
انشعاب »خوفو« رود »نیل« در هزاران 
ســال پیش را تخمین زدند. در نتیجه 
دریافتند ســطح آب در این انشعاب از 
رود »نیل« که در حال حاضر خشکیده 
اســت، در طول حکمرانــی فرعون 

»خوفو«، »خفرع« و »منکورع« همچنان 
بالا بوده است.

محققان در گزارشی که اخیرا به 
چاپ رســیده است به این نکته اشاره 
کردند که انشــعاب »خوفو« در فاصله 
دودمان ســوم تا پنجم مصر باســتان 
نقش تاثیرگذاری در به وجود آمدن و 
گســترش پیدا کردن اهرام داشته و به 
سازندگان کمک کرده است تا بتوانند 
برای جابه جایی ســنگ ها و مصالح به 

کمک قایق طرح ریزی کنند.
اما در فاصله ۵۲۵ تا ۳۳۲ پیش از 
میلاد، ســطح آب انشعاب »خوفو« در 
طول یک دوره خشکسالی کاهش پیدا 
کرد. در زمانی که »اســکندر مقدونی« 
مصر را در سال ۳۳۲ پیش از میلاد فتح 
کرد، انشــعاب »خوفو« به یک کانال 

کوچک تبدیل شده بود.
تمامی این نکته ها نشان می دهند 
انشــعاب »خوفو« از سطح آب کافی 
برای انتقال تخته ســنگ های بزرگ، 

برخوردار بوده است.

تفاهم نامه ای با محوریت »گردشگری سلامت« میان رؤسای دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
و مجموعه فرهنگی تاریخی سعدآباد امضا شد.

طب ایرانی راهی برای توسعه 
گردشگری سلامت

می خواهیــم یــک هــاب پزشــکی بــا اتکا بــر وضعیــت بی نظیــر مجموعه 
ســعدآباد، بــرای معرفــی طــب ایرانــی و عرصه هــای فناورانــه کشــور 
داشــته باشــیم. همچنیــن حــوزه گردشــگری ســامت را معرفــی کنیــم.

همکاری کلوپ اتومبیلرانی و جهانگردی ایران و قطر 
در جام جهانی

گــروه گردشــگری-  رئیس کانون بین المللــی اتومبیلرانی و جهانگــردی قطر در گفتگویــی با مدیرعامل 
 کانــون ایــران در خصــوص همراهــی قطــر برای حضــور ایــران در نمایشــگاه جــام جهانــی ۲۰۲۲ اعلام 

آمادگی کرد.
محمدحســین صوفــی رئیس هیأت مدیــره و مدیرعامل کانــون جهانگردی و اتومبیلرانی بــا حمد بن ناصر 
 الفهــد النعیمــی رئیــس کانون بیــن المللی اتومبیلرانــی و جهانگردی قطر، بــه صورت ویدئــو کنفرانس گفتگو 

کرد.
در این گفتگو موضوع ظرفیت بالقوه حضور گردشــگران جام جهانی در پاویون جمهوری اســلامی در قطر که 
شامل نمایشگاه صنایع دستی، موسیقی صلح، مراسم آئینی اقوام، هفته فرهنگی، و… خواهد بود، مورد بحث و بررسی 

قرار گرفت.
صوفی، معرفی صنایع دستی و هنرهای سنتی ایران از طریق نمایش فرآیند تولید صنایع دستی توسط هنرمندان 
را از مهمترین رویکردهای ایران در نمایشگاه دوحه برشمرد و افزود: معرفی و عرضه تولیدات صنعتگران این حوزه 
و نمایش پوشاک اقوام ایرانی در قالب پوشش غرفه داران، معرفی آثار ثبت جهانی ایران در فهرست یونسکو، اجرای 
موســیقی و آئین های نمایشــی، عرضه سوغات و خوراک های بومی و محلی از دیگر برنامه های پیش بینی شده برای 

اجرا در پاویون ایران است.
حمــد بــن ناصــر الفهد النعیمــی رئیس کانون بیــن المللــی اتومبیلرانی و جهانگــردی قطــر در پایان این 
گفتگــو ضمــن اعلام آمادگی بــرای همراهی و همکاری بــا ایران در برپایی و حضور مناســب ایــران در دوحه، 
از محمدحســین صوفــی رئیــس هیأت مدیــره و مدیرعامل کانــون جهانگــردی و اتومبیلرانی بــرای بازدید از 
 کانــون قطــر و توســعه و تقویــت همکاری های فی مابیــن در رویداد قطــر ۲۰۲۲ و همکاری هــای آتی دعوت 

کرد.

بدینوســیله از کلیه مالکین آپارتمانهای برجهای شــهرآفتاب کیش دعوت 
میگردد جهت شــرکت در مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده در تاریخ 

1401/06/31 ساعت 18 در محل استخر شهرآفتاب حضور برسانند.
دستور جلسه :

- بررســی و تصمیم گیری در  مواردی که در اختیار مجمع عمومی عادی به 
طور فوق العاده می باشد.

آگهی دعوت مجمع
  عمومی عادی به طور فوق العاده مالکین

 آپارتمان های برجهای مجتمع شهرآفتاب کیش 

جمعی از مالکین شهرآفتاب

بدینوســیله از کلیه مالکین آپارتمانهای برجهای شــهرآفتاب کیش دعوت 
میگردد جهت شــرکت در مجمع عمومی فوق العاده در تاریخ 1401/06/31 

ساعت 18:30 در محل استخرشهرآفتاب حضور برسانند.
دستور جلسه :

- بررسی و تصمیم گیری در  مواردی که در اختیار مجمع عمومی فوق العاده 
می باشد.

آگهی دعوت مجمع 
عمومی فوق العاده  مالکین آپارتمان های  برجهای 

مجتمع  شهرآفتاب کیش 

جمعی از مالکین شهرآفتاب

)نوبت دوم(

)نوبت دوم(


